
2023-2024 学年广东省深圳市光明区五年级（上）期末英语试卷

一、完成句子。根据图片和首字母提示，用适当的单词填空，每空一词。（每小题 0 分，共 5 分）

1．（2023 秋•光明区期末）完成句子。

Look!I am watching TV with my family in the l  　        　room.

2．（2023 秋•光明区期末）完成句子。

I want to be a p  　       　in the future.

3．（2024•重庆模拟）—How can we get to the post office？

—Walk straight and turn l  　      　.

4．（2023 秋•光明区期末）完成句子。

The children are reading the m  　     　.They try to find the diamond.

5．（2023 秋•光明区期末）完成句子。

Please be q  　       　in the hospital.

二、选词填空。

6．（2024•重庆模拟）选词填空。根据上下文，选择正确的选项补全短文。

John and I are in the （1）　   　 school.But we are in（2）　   　 classes.Sometimes，we go to



 Guangming Library at the weekend.I live near the library，so I go there （3）　   　.John lives（4）　   　 

the library.He goes thereby bus.We（5）　   　 talk about our dreams.I want to be a teacher.He wants to be a 

basketball player.We like each other.

A．far from B．same C．different D．on foot E．often

三、补全短文。

7．（2024•重庆模拟）补全短文。根据上下文，用括号内所给单词的适当形式填空，每空一词。

Fire is dangerous.It can burn down a lot of（1）　        　 （tree）.It can hurt people too.We must be 

careful with fire.We（2）　          　 （must） play near fires or play with matches.When there is a fire，

we must go outside（3）　          　 （quick）.But fire is also（4）　         　 （use）.We cook meat 

and vegetables with fire.It （5）　        　 （give） us heat and light.

四、补全对话。（每小题 0 分，共 10 分）

8．（2024•重庆模拟）选择合适的选项完成对话。

（Today is Friday.Sam and Tim are talking in the classroom. ）

Sam：Hi，Tim!Can you come to my birthday party on Saturday？

Tim：Sure!When does the party （1）　   　？

Sam：At 3 p.m.We can （2）　   　 the cake and some other food at the party.We can also play games.

Tim：Wow!I like playing （3）　   　.

Sam：Great!Cindy and Peter （4）　   　 like it.We can play together.

Tim：That sounds（5）　   　.I can't wait!

Sam：See you on Saturday.

Tim：See you.

A．both

B．begin

C．interesting

D．enjoy

E．word games

9．（2023 秋•光明区期末）从中选择合适的选项完成对话，有一个选项是多余的。

A.Where are we going？

B.Would you like to join us this weekend？



C.It is not far.

D.I usually watch TV with my dad.

E.How can we get there？

F.Where is it？

（The weekend is coming.Mike and Bob are talking about their plan.）

Mike：Hi，Bob!What do you usually do at the weekend？

Bob：（1）　   　How about you？

Mike：I usually climb mountains with my friends. （2）　   　

Bob：Yes，I'd like to.It's great to have an outing. （3）　   　

Mike：We are going to Dayan mountain.We can see some animals on the mountain.

Bob：That sounds great. （4）　   　

Mike：We can walk there. （5）　   　

Bob：Really？But I think it's too far.Can we take the underground？

Mike：OK.

五、完形填空。

10．（2024•重庆模拟）完形填空。阅读短文，从 A、B、C 三个选项中选出能够填入相应空白处的最佳选

项。

It is Saturday today.The Browns go to the（1）　   　.

It's（2）　   　 and windy by the sea.There are many people there.Some are enjoying the sunshine.Some are 

flying kites.Mr Brown is（3）　   　 swimming.He is teaching Peter to swim in the sea.Mrs Brown is reading 

a book under an umbrella.Sally is（4）　   　 on the beach.She wants to make a shell necklace.Where is 

Paul？Look!He is in a（5）　   　shop.He wants to eat some watermelons.

（1）A．river B．beach C．park

（2）A．sunny B．rainy C．snowy

（3）A．good at B．afraid of C．bad at

（4）A．reading books B．collecting shells C．playing balls

（5）A．flower B．ice cream C．fruit

六、阅读理解。

11．（2024•重庆模拟）阅读下列图文，根据图文信息，判断正（T）误（F）。



The Double Ninth Festival is in October or November.It is a festival for old people.Many people in China 

visit their grandparents on that day.But how often do people visit them at weekends？Peter does a survey（调查） 

in his class.

（1）The Double Ninth Festival is in September or October.  　   　

（2）All the students visit their grandparents at weekends.  　   　

（3）20 students always visit their grandparents at weekends.  　   　

（4）Ten students watch TV with their grandparents at weekends.  　   　

（5）Many students take a walk with their grandparents at weekends.  　   　

12．（2023 秋•光明区期末）阅读下列短文，从下面每小题所给的 A、B、C 三个选项中选出最佳选项。

Jenny is reading a poster（海报） about the 2023 Shenzhen Guangming Half Marathon（马拉松）.

The 2023 Shenzhen Guangming Half Marathon is coming THIS NOVEMBER.Are you ready for the running 

race（比赛）？There are two different races this time：half marathon and healthy（健康的） running.Come 

and enjoy the race.

Place：Guangming，Shenzhen

Date：5th November（Sunday）

Time：8 a.m.﹣11：15 p.m.



（1）When does the race begin？ 　   　

A.At 8 a.m.

B.At 11：15 p.m.

C.At 7 a.m.

（2）What does the poster NOT tell us？ 　   　

A.The place.

B.The time.

C.The food.

（3）Who CAN join the half marathon race？ 　   　

A.Tom，12 years old.

B.Mary，18 years old.

C.Mike，10 years old.

（4）Jenny is 10 years old.Her brother is 12 years old.They both want to run in the race.How much should 

they pay？ 　   　

A.160 yuan.

B.300 yuan.

C.230 yuan.

（5）Which one is RIGHT about the poster？ 　   　

A.The marathon is on Saturday.

B.There are two different races.



C.The race starts at Guangqiao Road.

13．（2024•重庆模拟）阅读下列短文，从下面每小题所给的 A、B、C 三个选项中选出最佳选项。

Do you know MBTI？It's a personality test（性格测试）.People in China talk about it all the time now.Am 

I the 'I' people or the 'E' people？They take the test to find it out.

Many people find the MBTI test helpful.Some people use it to find out what they can be.In the test，there are 

16 personality types.Let's take a look at some of them.Here are some of the personality types（类型）：

Helper

They are friendly.They like helping people.They can be lifeguards，doctors and nurses.

Performer（表演者型）

They like having fun with things around them：food，clothes and people.They can be actors 

and teachers.

Artist（艺术家型）

They are clever.They enjoy the world around them.They are good at making things.They can 

be cooks and gardeners.

（1）What is MBTI？  　   　

A．It's a personality test.

B．It's an English test.

C．It's a book.

（2）What does the underlined（划线部分） word it mean？  　   　

A．The MBTI test.

B．The 'I' people.

C．The 'E' people.

（3）How many personality types are there in the MBTI test？  　   　

A．3.

B．16.



C．I don't know.

（4）Kitty is the Helper.What can she be？  　   　

A．An actor.

B．A lifeguard.

C．A cook.

（5）What can we get from the article（文章）？  　   　

A．The Helper likes having fun with things around them.

B．The Performer likes helping people.

C．The Artist is good at making things.

七、书面表达。

14．（2023 秋•光明区期末）书面表达。

水是生命之源，与我们的生活息息相关。你知道水来自哪里吗？有哪些用途呢？请你根据以下思维导图，

完成小短文。

要求：（1）内容包含思维导图的所有信息，可适当发挥；（2）条理清晰，句子通顺，书写规范；（3）不

少于 40 词，不包含所给句子。

Water is everywhere. 　                  　



2023-2024 学年广东省深圳市光明区五年级（上）期末英语试卷

参考答案与试题解析

一、完成句子。根据图片和首字母提示，用适当的单词填空，每空一词。（每小题 0 分，共 5 分）

1．（2023 秋•光明区期末）完成句子。

Look!I am watching TV with my family in the l  　iving　room.

【答案】living

【分析】看！我和家人正在客厅里看电视。

【解答】图中人物在客厅看电视。living room 客厅，living 符合。

故答案为：living。

【点评】结合图示信息和所学单词，正确作答。

2．（2023 秋•光明区期末）完成句子。

I want to be a p  　ilot　in the future.

【答案】pilot

【分析】我将来想当一名飞行员。

【解答】a 后跟可数名词单数，图为飞机和一名飞行员，pilot 飞行员，为可数名词单数，符合。

故填：pilot。

【点评】结合图示信息和所学单词，正确作答。

3．（2024•重庆模拟）—How can we get to the post office？

—Walk straight and turn l  　eft　.

【答案】left



【分析】—我们怎样才能到邮局？

—一直走，然后向左转。

【解答】图中是左转的标志，，字母 l 后需补充 eft，构成单词 left。turn left 向左转。

故答案为：left。

【点评】结合图片及句意作答，学会形容词词义辨析。

4．（2023 秋•光明区期末）完成句子。

The children are reading the m  　ap　.They try to find the diamond.

【答案】map

【分析】孩子们正在看地图。他们试图找到钻石。

【解答】图为地图，结合首字母提示，map 地图，代入句意为：孩子们正在看地图。他们试图找到钻石。

符合。

故答案为：map。

【点评】结合图示信息和所学单词，正确作答。

5．（2023 秋•光明区期末）完成句子。

Please be q  　uiet　in the hospital.

【答案】quiet

【分析】请在医院里保持安静。

【解答】由图可知，这是噤声标志，表示"请保持安静"。安静的可译为：quiet。

故答案为：quiet。

【点评】结合图片及句意作答，学会形容词词义辨析。

二、选词填空。

6．（2024•重庆模拟）选词填空。根据上下文，选择正确的选项补全短文。

John and I are in the （1）　B　 school.But we are in（2）　C　 classes.Sometimes，we go to Guangming



以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载

或阅读全文，请访问：https://d.book118.com/075013201241012003

https://d.book118.com/075013201241012003

